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           Čj. 35/2012-1313001 

 

Z á p i s 
 

ze zasedání TPS „Ochrana půdního fondu, doních zdroj a ochrana proti 
povodním“, v rámci  Celostátní sítě pro venkov, které se konalo dne 

24.2.2012 
Přítomni: 
Ing. Zuzana Dvořáková, Dr. Věra Libichová, Ing. Jitka Vovesná, Ing. Ivan Landa,CSc.,  Ing. 
Milan Bena, CSc., Ing. Tomáš Macháček,  ing. Ivan Kasalický (zast. RNDr. Petra Hůlu ), Ing. 
Miloslav Zapletal, Ing. Alois Nouzák, Tomáš Michálek, Ing. Jan Vopravil, Ph.D.,  Jaroslava 
Vaňková, Ing. Jana Bačkovská, 
 
Omluveni: Ing. Jiří Hladík,  Ing. Radka Weyrostková,  
 

 
 

Řádný program 
   

I. Dr. Věra Libichová přivítala přítomné a seznámila je s programem TPS. Projednala 
organizační aktivity – způsoby zasílání informací TPS prostřednictvím e-mailů. 
Požádala přítomné o připomínkování zápisů TPS. Dále informovala o: 

- plánu aktivit v roce 2012 
- spolupráci s TPS Jihomoravského kraje a vytipování aridních oblastí 
- Setkání TPS, které se bude konat 8.3.2012 na Slánsku a 9.3. na Břeclavsku 
- Setkání 5. – 6. 6. 2012 ve Středočeském kraji, oblast Slánska: TPS Středočeského kraje 

a TPS Jihomoravského kraje, ( přizvány budou TPS Ústeckého a Pardubického kraje )– 
prezentace TPS, návrhy, výsledky, exkurze v terénu  

 
 

II. Ing. Jan Vopravil (VÚMOP) seznámil přítomné s projektovým záměrem „Možnosti 
řešení degradace půdy a její ovlivnění změnou klimatu a příkladu aridních oblastí“. 
Informoval o spojení TPS SK s TPS v Jihomoravském kraji k řešení projektového 
záměru. Pohovořil o změnách přírodních podmínek a o rozložení srážek, které se 
budou zhoršovat. Charakterizoval degradační procesy  – vodní erozi, úbytek 
organické hmoty v půdě, okyselování půd, utužení půd a kontaminaci,  hydrologické 
a klimatické důsledky působení degradačních faktorů. Projekt je financován z V. osy 
CSV bude dokončen do konce listopadu 2012. Výstupy projektu budou sloužit i pro 
pozemkové úřady pro KPÚ.  
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III. Dr. Věra Libichová doplnila představený projekt o konkrétní detaily pro okres Kladno, 

kde bude probíhat řešení projektu ve  4 vytipovaných lokalitách okresu. Ve 
vybraných oblastech je orná půda, sady, vinice, závlahy. Oslovené zemědělské 
subjekty souhlasí se spoluprací – poskytováním informací v souladu s projektem o 
osetých plochách, o aplikaci hnojiv, měření srážek ap.. 
 

 
IV. DISKUSE: 

 

 Ing. Kasalický informoval o skutečnosti, kdy 3 organizace (MZe, MMR, MŽP) 
bez vzájemné vazby působí v péči o krajinu. Vzhledem k vlivu hospodaření na 
půdu navrhuje motivovat zemědělce k ochraně půdy, např. ke stavění teras. 
V rámci realizovaných opatření KPÚ - ÚSES 

 

 Ing. Zapletal navrhoval pro TSP možnost připomínkování návrhů zákonů, 
vyhlášek ještě před schválením.  

 

 Ing. Nouzák sdělil, že po KPÚ je změna u 5% pozemků v daném katastrálním 
území. 95% pozemků zůstává nezměněno.  

 

 Ing. Macháček  pohovořil o snaze najít možnosti, které legislativa umožňuje, 
motivovat zemědělce k ochraně půdy, ne diktovat. Nepříznivé pro krajinu je 
pěstování rychle rostoucích dřevin. 

 

 Ing. Bena žádal závěry TPS konzultovat s jinými TPS, zasílat zápisy a 
prezentace nejen účastníkům TPS. Žádal o zpětnou vazbu. Na jednání zvát 
pravidelně ing.Landu,CSc.,nebo jeho zástupce,protože se hlavní činnost TPS 
týká především jeho odboru,případně někoho dalšího z odboru ochrany 
půdního fondu,závlah nebo z VÚ rostlinné výroby,případně z příslušné 
katedry  Agronomické fakulty ČZU v Praze. 
VÚMOP by mohl obdobným způsobem připravit návrh projektu na řešení    
problematiky a vytipování oblastí, kde jsou ve SK značná nebezpečí 
z podmáčení, erozí půd, na kterých se pravidelně vyskytují velké srážky  a 
později i vytipovat oblasti, kde jsou ohroženy pozemky v důsledku zatopení 
,zejména z velkých toků ve SK. 

 

 p. Michálek se dotazoval k realizaci výstupů z projektu, možnosti zpětné 
kontroly navržených řešení, které budou v rámci projektu doporučeny.  
Doporučil oslovit pracovníky VŠ a univerzit. 

 
V. Závěry TPS: 

- možnost připomínkovat připravované vyhlášky a zákony (MZe) 
- možnost omezit velké zábory půdy 
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- návrh pozvat na setkání TPS ve Slaném p. ministra Ing. Petra Bendla, předsedu Svazu 
měst a obcí Ing. Dana Jiránka  

- požadována účast všech pozvaných osob TPS 
- možnosti opatření od krajů, obcí k omezení záboru půdy 

 
 
 

Závěrem Dr. Libichová poděkovala všem zúčastněným a požádala o zasílání námětů k práci 
TPS.        

 
 

 

 
 
 
Zpracoval/-a: Jaroslava Vaňková 
 
Schválil/-a: Dr. Věra Libichová 
 


